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Til ledelsen i DBf, samt Breddeudvalget med dertil hørende underudvalg. 

 

Holsted, 20. maj 2017 

 

 

Breddeudvalget skal have ny formand. 

 

Jeg længe overvejet, hvornår det var på tide at give formandsstafetten videre. Jeg har nu besluttet, 

det sker senest når Bridgefestivalen 2017 slutter, dvs. om et par måneder. Jeg træder både tilbage 

som formand, og ud af BU. 

 

Jeg kan se tilbage på en række gode og forrygende år i Breddeudvalget. Blev medlem i 2010 og 

allerede i 2012 overtog jeg formandskabet efter Henrik Friis, daværende formand for DBf. Det var 

en ”stor mands stol” at sætte sig i, og det det tog da også et lille års tid, før jeg følte at jeg havde 

fået hele rumpetten ind på sædet.  

 

Det har været både spændende og udfordrende at være i spidsen for en række dygtige, 

dedikerede mennesker, der alle arbejder loyalt for, at DBf kan understøtte sine medlemmer, 

klubber og distrikter til et godt bridgeliv. Arbejdet har på samme tid været meget krævende, og 

meget udviklende for mig. Der har været projektorienterede perioder, hvor jeg har brugt mere tid, 

end hvad der svarer til en fuldtidsstilling. Andre perioder har været mere stille - men alligevel ikke 

mere stille end at der har været fuld gang i både telefon og mail. Begge dele har været åben 24/7 

for alle de, der ville i kontakt med mig, - og det har været mange! Jeg har bestræbt mig på at 

servicere alle henvendelser på bedste vis og er uden tvivl blevet bedre til det efterhånden, som 

erfaringen indfandt sig. 

 

Som formand for Breddeudvalget er det efter min mening godt, hvis man kan tænke 

bridge/bredde/ideer/medlemmer ind i næsten alt, hvad man foretager sig (også i sammenhænge 

uden for bridgeverdenen), og ”oppe i hovedet” skal man derfor hele tiden gerne være lidt på 

forkant med tingene. ”Det er fedt at kunne fange mulighederne nærmest ud af den blå luft.” 

 

Knap så fedt er det, at man også skal kunne håndtere: 

- at der vil være personer i organisationen, der ikke er lige så omstillingsparate, som nogle af vore 

ideer kræver 

- at der vil være nogen, som kan have svært ved at kapere én som person, og/eller den måde man 

udfylder sin rolle på 

- at der vil være nogle, som føler, at man i sin iver for at hjælpe træder dem over tæerne og ind 

over deres kompetenceområde. 

 

Jeg har haft den store fornøjelse at lede et Breddeudvalg som har været 100 % selvkørende, med 

stærk bagudrettet orientering til HB. Det har givet mig råderum, plads til kreativitet, 

gennemslagskraft og en naturlig autoritet, fordi jeg aldrig har tvivlet på, at der ville være opbakning 

til de ting/projekter, som vi satte i søen i udvalget. Og som jeg ser det, har det været 

”hemmeligheden” bag et initiativrigt udvalg med masser af drive og virkelyst og som igen og igen 

har fremvist gode resultater. Det har været fordelagtigt for både Breddeudvalget og hele DBf. 
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Imidlertid har jeg konstateret, at ledelsen i DBf har ændret kurs og agerer på en måde, som 

indikerer, at man ønsker en stærkere styring af de beslutninger, som træffes i Breddeudvalget. Nye 

’spilleregler’ for udvalgets virke er blevet taget i brug, uden at udvalget - eller i det mindste jeg som 

formand - er blevet orienteret eller taget med på råd. Jeg føler, det indskrænker den autoritet og 

ansvarlighed, jeg som formand hidtil har haft så meget gavn af. Det er ødelæggende for den 

virkelyst og det drive, som jeg omtalte før. Jeg flyver dårligt med stækkede vinger. 

 

Når dette er sagt, så er min afgang en velovervejet beslutning helt uden bitterhed. De ting jeg 

beskriver, er blot en konstatering af facts og omstændigheder, som jeg ser dem. 

 

Inden jeg runder af, vil jeg gerne takke alle de mange, dejlige bridgemennesker jeg har haft det 

store privilegium at stifte bekendtskab med og arbejde sammen med som formand for 

Breddeudvalget. Jeg vil gerne rette en særskilt tak til: 

 

Hele Breddeudvalget med dertilhørende underudvalg – I er nogle fantastiske mennesker, som jeg 

er meget stolt over at have arbejdet sammen med. 😊 

Charlotte Koch-Palmund for det stærke samarbejde vi har haft. Med din store viden og 

hjælpsomhed, har du været en meget stor støtte for mig ikke mindst til at gribe funktionen an og 

udfylde rollen. Dit engagement, din pligtfølelse, din omsorg for bredden og udvalget har ganske 

enkelt været uovertruffen. At vi så også har udviklet et særligt og godt venskab er ren bonus.  

Tak, Charlotte ☺ 

Torben Kelsaa for den dedikation du lægger for dagen, dels som formand for Undervisnings-

sektionen men nok især for dit engagement for Bridgelæreruddannelsen. Du har, om nogen, løftet 

uddannelsen op på et fagligt og pædagogisk højt niveau. Du har også formået at tilknytte gode 

lærerkræfter som Steen Løvgreen, Anni Birgitte Møller, Michael Hvass-Miller med flere.  

Tak, Torben ☺ 

Steen Løvgreen for dit utrættelige engagement, dine mange ideer til forbedringer, din kæmpe 

arbejdsindsats i alt, hvad du kaster dig over.  

Tak, Steen ☺ 

 

I den tid jeg har været med i Breddeudvalget, både som menigt medlem og senere som formand, 

har vi haft mange projekter og aktiviteter. Jeg vil gerne nævne nogle af dem, for at synliggøre hvad 

Breddeudvalget har været med til at ”sætte i søen”, - også som inspiration til aktiviteter fremover: 

 

• Introduceret Begynder DM til festivalen 

• Udvidet Begynderfestival med undervisning i både bridgefaglige emner og BBO samt Etik 

• DM for begynderne samt sideturnering, som afslutning på Begynderfestivalen 

• Indledende Begynder DM med lagte og kommenterede spil, der udleveres efter 

turneringen. 

• Folkesundhedsrapporten 

• Handicapberegning 

• Certificering af alle uddannelserne (IT, TU-leder samt Bridgelærere) 

• Kontinuitetssikring af uddannelserne, der alle har næste hold undervisere klar 

• Bridgelæreruddannelse med højt fagligt og pædagogisk niveau, forankret i Nordisk 

Standard 
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• Omfattende undervisningsmateriale, samt understøttende materiale til undervisningen til 

brug for alle bridgelærere 

• Lokalt forankrede kurser, for at minimere udgifterne for klubberne 

• ”Velkommen til bridge” 

• ”Medlemsfolderen” 

• ”Fra kursist til klub” 

• Hvidbog for klubber på DBf’s hjemmeside 

• BBO quickguide på DBf’s hjemmeside 

• Superkasserer 

• Excel-regnskab til brug i klubberne, hjælp til kassererposten 

• Klubpartnere 

• Demokuffert til Klubpartnerne, til brug når de opsøger uorganiserede klubber 

• Rekrutteringspakke til Klubpartnerne, til brug når de opsøger uorganiserede klubber 

• Geografisk afdækning af uorganiserede klubber 

• Intro-medlemsskab til nye klubber 

• Velkomstbrev og pakke til alle K-medlemmer 

• Klubdagene i henholdsvis Ringsted og Silkeborg. 

 

Listen er ganske lang, og langt fra komplet. Så I skal vide, at de mange ting vi sammen har 

udrettet, ikke havde kunnet lade sig gøre, hvis ikke I hver og én havde bidraget med hver jeres 

kompetencer og tid. 

TAK skal I have – det har været en stor fornøjelse at arbejde sammen med jer ☺ 

 

Sluttelig vil jeg gerne sige tak fordi jeg fik så gode år som formand. Jeg har nydt det umådeligt - 

og det, jeg har nydt knapt så meget, har jeg lært af. 😊 

 

Jeg har som nævnt til hensigt at fortsætte med at varetage mine funktioner som formand indtil 

HB har fundet min afløser, men vil så vidt muligt afholde mig fra at træffe vidtrækkende 

beslutninger. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Sus Vang 

Afgående formand for Breddeudvalget. 

 

 


